قلق المنافسة وعلاقتها بدافعية الانجاز وفقا لترتيب الفرق لدى لاعبات الكرة الطائرة المشاركات في بطولة اندية العراق للموسم 2007

ملخص البحث :_

يهدف البحث.

1. التعرف على مستوى قلق المنافسة الرياضية لدى لاعبات الاندية المشاركة في بطولة الكرة الطائرة في العراق وعلاقتها بترتيب الفرق .
2. التعرف على مستوى دافعية الانجاز الرياضي لدى لاعبات الاندية المشاركة في بطولة الكرة الطائرة في العراق وعلاقتها بترتيب الفرق .
3. التعرف على العلاقة الارتباطية بين مستوى قلق المنافسة ودافعية الانجاز لدى لاعبات اندية الكرة الطائرة في العراق.
واستخدمت الباحثة المنهج الوصفي بأستخدام الاسلوب المسحي بأعتبارة انسب المناهج للدراسة وفهم العلاقات والظواهر النفسية لدى اللاعبات .

واهم ما توصلت الية الباحثة :_

· هناك تباين في مستوى قلق المنافسه بابعاده الثلاثة( المعرفي- البدني-الثقة بالنفس) لدى لاعبات الكرة الطائرة وظهرت العلاقه ايجابية مع ترتيب نتائج الاندية فالاوائل هم الافضل في مستوى القلق .
· هناك تباين في مستوى دافعية الانجاز الرياضي (انجاز –تجنب الفشل) لدى لاعبات الكرة الطائرة وظهرت علاقه ايجابيه مع ترتيب نتائج الاندية فالاوائل هم الافضل في الدافعية .
· هناك علاقه ارتباط دالة احصائيأ بين دافعية الانجاز الرياضي وقلق المنافسه الرياضيه بالنسبه للفرق التي حصلت على المراكز الاربعه الاولى في الترتيب . 

     The anxiety of competition and its relation with achievement motive of women volleyball players participated in Iraqi clubs championship.

Abstract:
   This research aims the followings:-

1.  Acquaintance with the athletic competition anxiety level of players participated in the women volleyball championship in Iraq.

2. Acquaintance with the athletic achievement reality level of players participated in women volley ball championship in Iraq.

3. Bonded relationship between athletic competition anxiety and achievement motive of clubs players participated in women volleyball championship in Iraq. 

The researcher utilized descriptive manner by using survey style (Sample selection), because it is the most convenient curriculum and relationships conception and psychological phenomenon of players 

Conclusion:

1- Acquaintance with anxiety level in its three directions (Knowledge / physical/ self-confidence ) 

2- Acquaintance with athletic achievement motor level (success achievement, failure avoidance )

3- There is a meaningful statistical difference in the level of achievement motive (success achievement, failure avoidance) between Iraqi clubs players (research sample) towards Karkoosh club and akad club with respect to the other clubs. 

